
Protokół Nr XXXIII
z XXXIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  13 października 2006r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości .
Na stan 15 radnych obecnych było 12, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach uczestniczyli: wójt- p. Bernard Stein, skarbnik – p. Barbara Olejnik oraz  sołtysi 
Gminy. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
O godzinie 1305 przybył radny K. Sikora.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  jednostce  samorządu 

terytorialnego.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy.
8. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kluki.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej mienie komunalne (Kluki).
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej mienie komunalne (Parzno).
11. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
12. Interpelacje i wolne wnioski.
13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad.

Przewodniczący spytał czy są jakieś uwagi do porządku obrad. 
Radny M.Owsik – zgłosił wniosek, aby wycofać z porządku obrad punkt 9 i 10, dotyczący 
sprzedaży działek położonych w Parznie i w Klukach, pozostawiając decyzje w tej sprawie 
nowej Radzie.  
Radny J.Konieczny- poparł wniosek radnego M.Owsika.
Radny J. Gawron – powiedział, iż w imieniu radnego W. Rogozińskiego również zgłasza, 
aby wycofać ze sprzedaży działkę w Parznie.
Innych propozycji nie było
Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach, bez pkt. 9 i 10. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
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Skarbnik p. B.Olejnik  zgłosiła, iż ma uwagi do protokółu, ponieważ  zabierała głos na sesji 
i w protokóle jest inaczej niż faktycznie było.

Przewodniczący Rady powiedział,  iż zgodnie ze statutem p. Skarbnik nie może zgłaszać 
uwag do protokołu.
Skarbnik spytała, czy w związku z tym można pisać obojętnie co mówi?
Przewodniczący Rady odpowiedział że nie, ale w Statucie Gminy jest zapisane, że uwagi do 
protokołu mogą zgłaszać radni.
Skarbnik poprosiła o zapisanie, że zgłasza uwagi do protokołu w sprawie swojej wypowiedzi 
i wypowiedzi P.Wójta i że uwagi te nie mogą być przyjęte, ponieważ tak mówi statut?
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu.?
Radny J.Konieczny – powiedział, iż jeśli chodzi o p. Skarbnik, to też czytał protokół i nie 
zostało wszystko ujęte tak, jak powinno być ujęte.
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż jeśli wszystko chcielibyśmy ująć, to trzeba by 
było pisać książki.
Skarbnik powiedziała, iż nie zmienia się kontekstu wypowiedzi i sensu.
Radny J. Konieczny zgłosił uwagę odnośnie zapisu dotyczącego Ośrodka Zdrowia. „Sens 
wypowiedzi był  taki,  że były pieniądze przeznaczone na termorenowację,  a teraz się  robi 
wszystko  odwrotnie,  wymienia  się  okna,  nie  było  mowy o  wymianie  okien,  opatrznie  to 
wszystko zostało powiedziane.”
Radna  E.  Siewiera powiedziała,  iż  termorenowacja  to  jest  wszystko  wymiana  okien  i 
docieplenie.
Radny J. Konieczny -  powiedział iż „rozumie to, ale przetarg był ogłoszony na I etap, wisiał 
na tablicy ogłoszeń. Nie było mowy o jakiś etapach w ogóle, więc należało zapytać Rady , 
czy Rada wyraża zgodę na jakieś zmiany, takie było sedno sprawy.”
Wójt p. B. Stein  - wyjaśnił, iż porusza się w „widełkach”, które daje Rada w wysokości 
środków jakie są przeznaczone na dane zadanie.
Radny J. Konieczny powiedział – „iż rozumie wszystko, tylko należało się zwrócić do Rady, 
bo  nie  było  chyba  przeszkód,  żeby  radni  podnieśli  rękę  na  przełożenie,  po  prostu  na 
rozłożenie na etapy, czy coś takiego.”
Radny H. Kęsy powiedział - iż jeśli przystępuje się do ocieplania budynku, to w pierwszej 
kolejności wymieniane są okna, dopiero się ociepla.
Przewodniczący Rady spytał czy są jakieś konkretne uwagi do protokołu, bo te zgłoszone są 
to sprawy, które można przedyskutować w sprawach różnych.
Radny  B.  Trzmiel –  powiedział,  iż  jemu  też  się  nie  zgadza,  ponieważ  pytał  p.  Wójta 
odnośnie oświetlenia, jest zapisane „Na jakie odcinki wykonywana jest dokumentacja”, tzn. 
czy to jest pod budowę, czy to jest rozpoczęta nowa inwestycja. A tu jest w odpowiedzi, że na 
inne. Natomiast p. Wójt odpowiedział że tak, to są nowe odcinki, które można potraktować 
jako budowę.
Wójt B. Stein –  odpowiedział, iż jeśli chodzi o klasyfikację to zawsze są pewne polemiki, 
tzn. gdzie to umieścić i jak to zrobić, natomiast z tych odcinków, które były w budżecie nie 
wszystkie wymagały dokumentacji projektowej, część była projektowana, część na zasadzie 
remontu.
Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 9 radnych, 1 wstrzymał się od głosu, 2 
radnych było przeciw.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym:

1. Odbyło się walne nadzwyczajne BKPPT, gdzie omówione byłe sprawy związane z Radą 
Nadzorczą,  była  zmiana  2  członków  Rady  Nadzorczej. Swych  członków  zmieniła 
Fundacja rozwoju Gminy Kleszczów oraz Kopalnia.
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Przedstawiono  wynik  finansowy,  obecnie  Park  zaczyna  odrabiać  straty,  potrwa  to 
jeszcze jednak ok. 2 lat, natomiast ważne jest że wynik finansowy się poprawia

13.15 – Przybył Radca prawny– A. Domański

2. Przygotowane zostały projekty na zagospodarowanie skwerów w miejscowości Kluki, 
Kaszewice i Kluki Osiedle. Wójt powiedział, iż sygnalizował tę sprawę na poprzedniej 
Sesji, a wyniknęło to z możliwości pozyskania środków z PFOŚ w wysokości ok. 80 
tyś. zł., jednak tylko z możliwością przeznaczenia na utworzenie terenów zieleni. Środki 
te pojawiły się późno.
Sprawa ta szczegółowo zostanie omówiona w punkcie dot. zmian w budżecie.

3. Rozstrzygnięty  został konkurs „Szklana Gmina”. Gmina Kluki zajęła w tym konkursie 
I  miejsce,  za  które otrzymaliśmy grant  w wysokości  5 tys.  zł.  do wykorzystania  na 
edukację  ekologiczną.  Na  chwilę  obecną  nie  jest  jeszcze  określone  w  jaki  sposób 
możemy wykorzystać tę nagrodę.

4. W  trzecią  niedzielę  września  na  cmentarzu  wojskowym  w  Klukach,  odbyły  się 
uroczystości związane z rocznicą wybuchu II wojny światowej.

5. Zapadła decyzja w sprawie przebiegu drogi ekspresowej S – 8, zdecydowały względy 
polityczne i został wybrany wariant północny.
My zostajemy przy drodze krajowej nr 8.
Na 19.10. 2006 r. przewidziana jest rozprawa administracyjna, przed wydaniem decyzji 
środowiskowej,  gdzie  mieszkańcy  będą  mogli  zapoznać  się  z  warunkami  badań 
natężenia  hałasu,  spotkać  się  z  projektantami  i  wnieść  swoje  uwagi  co  do 
proponowanych  rozwiązań.  Wójt  powiedział,  iż  podejrzewa  że  w  tej  chwili  tej 
lokalizacji nie da się zamienić na obwodnicę natomiast trzeba „ugrać” jak najwięcej w 
ramach  tego  co  jest  planowane,  tzn.  tam  gdzie  można  montaż  ekranów 
dźwiękochłonnych, lewoskręty i sygnalizacja świetlna.
Należy  nad  tym  wszystkim  mocno  się  zastanowić  i  dyskutować  z  projektantem  i 
właścicielem drogi.

6. Zrobione są projekty na zabezpieczeni budynków komunalnych, zadanie to będzie się 
musiało znaleźć w przyszłorocznym budżecie.

7. Pojawiła się poważna oferta na zagospodarowanie terenów w Trząsie. Prowadzone są 
rozmowy,  firma  oferuje  zatrudnienie  ok.  400  osób.  Działka  w  Trząsie  wzbudziła 
zainteresowanie, ponieważ bezpośrednio przylega do strefy Kleszczów, gdzie budowana 
będzie linia kolejowa. 

8. Trwają  prace  nad  przygotowaniem projektu  na  2007  r.,  przypada  to  na  pograniczu 
kadencji.

9. Przeprowadzone były rozmowy z MZK, obecnie została przedłużona linia do Nowego 
Janowa,  przy  dofinansowaniu  ze  strony  Gminy  w  wysokości  1000  zł  miesięcznie. 
Umowa podpisana jest do końca roku.

10. Nastąpił odbiór drogi dojazdowej do pól i łąk w miejscowości Imielnia.
11. Trwa  termorenowacja  Ośrodka  Zdrowia,  natomiast  droga  w  Kaszewicach  Kolonii 

będzie mogła być realizowana po podjęciu uchwały w sprawie zmian w budżecie.

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Skarbnik B. Olejnik powiedziała, że „z pewnym lękiem wstaje i zabiera głos, ponieważ w 
sytuacji gdy coś mówi, w protokole jest inaczej, potem nie można tego skorygować. Skarbnik 
powiedziała, iż nie rozumie takiej sytuacji.”
Skarbnik  omówiła  szczegółowo  zmiany  w  budżecie.  Poinformowała  radnych,  iż  ogólnie 
dochody są zwiększone o kwotę 90.502 zł., z tego m.in.:
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- 7.645 zł to kwota odsetek od środków na rachunkach bankowych i od lokat;
- 73.981 zł są to środki, które mogą być pozyskane  z Powiatowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej.
Zmniejszenia w dochodach występują m.in. w podatku od czynności cywilno-prawnych 
oraz z tytułu opłaty produktowej.

Następnie Skarbnik omówiła załącznik w sprawie planu wydatków:
Zwiększenia: 

- 2000 zł na wodociąg w Osinie;
- 3.463 zł i 7.686 zł dotyczy odśnieżania;
- poz. 12 – zwiększenie dotyczące drogi w Kol. Kaszewice;
- 21.000 zł  na termorenowacje budynku Ośrodka Zdrowia w Klukach;
- 33.173  zł.  dotyczy  inwestycji  modernizacji  programów  komputerowych 

funkcjonujących w Referacie Finansów. Konieczność ta występuje ponieważ obecne 
programy funkcjonują w środowisku DOS, a nowe programy pisane są pod Windows. 
Programy  trzeba  zakupić  ze  względu  na  to  ,  że  nie  można  robić  aktualizacji  do 
obowiązujących przepisów, co niestety jest przekraczaniem przepisów;

- 7.945 zł. na zakupy w administracji;
- 5.817 zł. na usługi w administracji;
- 15.339 zł , to są środki które będą potrzebne na zapłacenie odsetek od kredytu, który 

mamy zaciągnięty na budowę szkoły;
- o 30.000 zł proponowane jest zwiększenie rezerwy, i wynosiła by ona – 30.472 zł;
- 10.180 zł.  – zwiększenia związane z kosztem pokryciem kosztów  energii,  tylko w 

VAT
- 3.000  zł  jest  to  zadanie  inwestycyjne  –  dobudowa  oświetlenia  ulicznego  w 

miejscowości Trząs.
- 2.055 zł. na utrzymanie stanowisk dla zwierząt, w których znajdują się bezpośrednio 

zwierzęta z naszej Gminy;
- 13.000 zł dotyczące oświetlenia ulicznego.

Zwiększenia związane z wprowadzeniem nowych inwestycji to:
- 17.500 zł  –wykonawstwo chodnika w Parznie, przy drodze powiatowej;
- 6.700 zł - skwer, przed budynkiem Urzędu Gminy w Klukach;
- 8.100 zł – skwer przed Domem Kultury w Klukach;
- 22.841 zł. - skwer na Osiedlu Leśnym w Klukach;
- 49.947 zł. - zagospodarowanie terenów zieleni przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum 

w Klukach;
- 24.182 zł - utworzenie terenów zieleni i zagospodarowanie skweru w Kaszewicach;
- 39.000 zł. - budowa i modernizacja oświetlenia ulicznego w miejscowości Kaszewice.

Zmniejszenia: 
- 20.000 zł - nie wykorzystane środki z komunikacji publicznej- MZK;
- w par. 427 – proponowane jest zmniejszenie o kwotę 15.429 zł , w zakresie remontów 

dróg;
- 40.438 zł w drogowych inwestycjach, są to pieniądze które nie zostały wykorzystane 

m.in. w Żarze, Podwódce,                       
- poz. 11 – zlikwidowana   jest również inwestycja polegająca na odwodnieniu drogi w 

Kaszewicach;
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- 5.123 zł  –  kwota,  która  była  przeznaczona  na  zakup oleju  dla  NZOZ w Klukach, 
zostają również środki z utrzymania tego budynku;

- 62.785 zł. jest to plan zagospodarowania przestrzennego;
- 4.000 zł w administracji z tytułu VAT;
- 4.629 zł z tytułu odsetek, które płacimy kopalni;
- 127.531  zł  są  to  zmniejszenia  w  szkołach.  To  jest  kwota  która  w  szkołach  była 

zarezerwowana niepotrzebnie;
- likwidowane są dwie rezerwy w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, tzn. 13.213 zł 

i 9.964 zł ponieważ jedna jest już zaangażowana, w przypadku drugiej okazało się, iż 
nie ma w b.r.  w tym zakresie potrzeb.

- zmniejszenie  wyd.  związane  z  inwestycją  polegającą  na  budowie  i  rozbudowie 
oświetlenia ulicznego w Koloni Kaszewice. Było to zapisane w wydatkach bieżących, 
okazuje się że to jednak jest inwestycja, i  w związku z tym umieszczone to jest w 
inwestycjach.

Radna E. Siewiera – zwróciła się z pytaniem do p. Skarbnik dlaczego „niepotrzebnie” były 
zaangażowane środki w szkołach. Dyrektorzy mieli odejść na emeryturę, ale nie odeszli.
Skarbnik  – powiedziała,  iż  jeżeli  chodzi  o  rezerwę na  odprawy emerytalne,  to  należy  z 
nauczycielami rozmawiać i wysondować ile tych pieniędzy może być potrzebne. Wzorem lat 
ubiegłych  może  odejść  połowa,  może  1/3  i  tutaj  trzeba  umiarkowanie  do  tej  sprawy 
podchodzić. Te pieniądze, które zostały, to nie są tylko odprawy, bo są to pieniądze z płac, 
które  były źle policzone i jeszcze do dzisiejszego dnia  nie ma wyjaśnienia dlaczego ZUS-y 
są źle policzone, nie stanowią odpowiedniego stosunku do płac.
Radna E. Siewiera spytała czy te pieniądze zginą.
Skarbnik odpowiedziała że pieniądze nie zginą, ale nie tak planuje się budżet.

Następnie Skarbnik omówiła  załącznik inwestycji jednorocznych i wieloletnich, w których 
zmiany wynikały z wcześniej omówionych zmian w wydatkach.
W załączniku inwestycji wieloletnich, w którym wprowadzono następujące zmiany:

- budowa kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią – zmniejszenie planu o kwotę – 
3.907 zł

-  budowa   wodociągu w miejscowości Osina – zwiększenie planu o kwotę 2.150 zł;
- opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego – zmniejszenie 62.785 zł 
-  zwiększenie o 3.000 zł na oświetlenie uliczne w Trząsie.

W  kolejnym  załączniku  równoważącym  budżet,  poza  tym  że  zwiększyły  się  dochody 
i  zmniejszyły  wydatki  jest  przeprowadzona jeszcze  jedna  operacja,  polegająca  na  tym że 
zmniejszane są środki wolne, które nam zasilały budżet, są one zmniejszone o kwotę 109.982 
zł. Ta operacja wprowadzona jest dlatego, ponieważ dochody w tym roku wszystkie nie będą 
na pewno wykonane. M.in. nie zostaną osiągnięte dochody ze sprzedaży mienia, to kwota 
60.000 zł. (działka w Żarze, mieszkania komunalne w budynku Agronomówki), z podatku od 
nieruchomości, od osób prawnych, kwota która nie będzie wykonana to – 37.221 zł.(na to 
składają się instrumenty podatkowe jakie p. Wójt zastosował podatnikom w postaci ulg, czy 
rozłożeń  na  raty,  oraz  to  że  podatek  nie  jest  do  końca  wyegzekwowany  i  pojawiają  się 
zaległości).  
Pani  Skarbnik powiedziała  że  zmiany w budżecie  przygotowywuje merytorycznie,  jednak 
jeśli chodzi o kierunki, tzn. co i na co ,jest to kompetencja p. Wójta.  Skarbnik zwróciła się do 
radnych: „Chciałam państwu powiedzieć, aby nie było do mnie pretensji za rok, a może za 
dwa, że ja czegoś nie powiedziałam i tek się stało.Ten budżet jest zamknięty, w ten sposób jak 
przedstawiłam, ale należy zwrócić uwagę na to, że my zdejmujemy z bardzo ważnych pozycji 
zadań inwestycyjnych. Zabieramy 60.000 zł z planu zagospodarowania przestrzennego, a już 
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w nowym roku będzie nam potrzeba tych pieniędzy 90.000 zł. Pod koniec roku powstanie 
zobowiązania na 30.000, w 2007 - 60.000 zł. i w roku 2008 następne 60.000 zł. 
Mówi się też o wprowadzeniu  kanalizacji  na  Osiedlu, to jest  duże zadanie,  którego tak 
naprawdę  w tym momencie w budżecie nie mamy, bo mamy na to zadanie bardzo małe 
środki.  W tej  sytuacji  gdy  my robimy coś  takiego,  że  tu  zdejmujemy,  co  musimy robić 
w następnym roku to stwarzamy taką sytuacje, że następny rok jest nadmiernie obciążony, jak 
gdyby byśmy brali na kredyt z przyszłego roku.”
Skarbnik  zgłosiła  do  protokołu,  że  rok  następny  będzie  przez  to  bardziej  obciążony  na 
inwestycje  i  może  dojść  do  sytuacji,  że  nie  będą  one  wszystkie  wprowadzone,  ponieważ 
inwestycje będą pochłaniać środki na wydatki bieżące, a bieżące niektóre wydatki są sztywne 
i być muszą.”
Przewodniczący Rady p. G. Augustyniak – powiedział, iż mówimy o kwocie 60.000 zł.
Wójt p. B. Stein powiedział, iż jeśli się teraz na cos wyda, to nie wyda się w przyszłym roku. 
W tej chwili nie mamy zabezpieczonych środków  na wykonawstwo kanalizacji na Osiedlu. 
Wiemy że inwestycja  ta  będzie  kosztowała  ok.  1.200.000 zł.  Jednak nie  wiemy z  jakich 
środków zewnętrznych uda się skorzystać, stąd duża kwota na ten moment zabezpieczona nie 
jest, ale to zadanie pojawi się w projekcie przyszłorocznego budżetu, na tyle i w takiej skali 
na ile będzie to możliwe.
Nie każdy rok jest identyczny do drugiego, jeśli chodzi o inwestycje, jeżeli w jednym robi się 
więcej to w drugim trzeba trochę mniej, po to żeby budżet się w jakiś sposób równoważył.
Wójt  powiedział,  że  co  do  rozłożenia  na  raty  podatków  to  środki  spłyną,  tylko  do 
przyszłorocznego budżetu. Wójt  spytał  co lepiej,  czy pomóc firmie,  która ma przejściowe 
problemy  i  poczekać  na  środki  w  przyszłym  roku,  czy  obciążyć  podatkami  i  nie  mieć 
podatków w ogóle?.
Wójt  powiedział  że  środki  które  zostają  mogą  znaleźć  ujście  w  wydatkach,  które  są 
zaproponowane w dzisiejszej uchwale. Jeżeli taka będzie wola Rady, co do wykorzystanie 
tych 60 %  z budżetu PFOSiGW, a po naszej 40 %, to możemy jeszcze te środki  nasze 
zaangażować, a przy okazji wykorzystać tamte.
Pytania:
Radny J. Dymiński – spytał jakie środki są dokładane do drogi w Kaszewicach Kol.. i czy są 
to środki  z tłucznia?.
Skarbnik odpowiedziała, iż do drogi w Koloni  Kaszewice dokładamy 12.200 zł.
Radny J. Dymiński – Było na tłuczeń 60.000 zł.,  20.000 jest wykorzystane, a gdzie jest 
40.000 zł ? Radny spytał kiedy będzie przetarg na tę drugą pulę? 
Wójt – odpowiedział, iż na drugą pulę będzie zapytanie o cenę .
Radny J. Dymiński – powiedział, że przyjdzie jesień i okaże się, że drogi są nieprzejezdne. 
Droga w Osinie nawet nie jest uwzględniona w budżecie na przyszły rok. Radny powiedział 
że raz jest, raz jej nie ma. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji.
Wójt  powiedział, że są to środki na usługi remontowe i nie są tam rozpisane poszczególne 
odcinki dróg. 
Radny J. Dymiński spytał dlaczego na przyszły rok w budżecie nie ma zapisanego, że będzie 
asfalt w Osinie?.
Wójt powiedział, że termin na projekt budżetu na przyszły rok upływa 15 listopada.
Przewodniczący Rady – wytłumaczył radnym, iż w założeniu inwestycji wieloletnich, na 
2007r., są rozpisane tylko te inwestycje, które były rozpoczęte w 2006r. i są rozłożone na 
kolejne lata.
Skarbnik powiedziała,  iż  można planować,  tak  jak  my mamy to  zaplanowane,  że  kiedy 
inwestycja  się  nie  rozpoczęła  to  nie  mamy  jej  w  latach  następnych.  Nic  nie  stoi  na 
przeszkodzie, żeby obraz był pełny i wpisane w latach 2006, 2007, 2008 inwestycje, które w 
kolejnych latach będą realizowane.
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Wójt – powiedział, iż - może tak być, ale spytał radnych, czy chcieliby aby poprzednia Rada 
zdecydowała co ma być robione w kolejnych latach
Radny J. Konieczny – powiedział że chciałby się ustosunkować do bieżących napraw dróg. 
Jest   wykorzystane  24.000  zł.,  a  było  przeznaczonych  na  to  ok.  60.000  zł.,  z  tego 
zmniejszamy  ok. 15.000 zł., ale minęło pół roku czasu a wszyscy radni byli zgodni, aby w 
tym roku przeznaczyć większą pulę pieniędzy na naprawy bieżące dróg. 
Radny zaproponował, aby p. Wójt wymienił, gdzie zostały te drogi naprawione z tych 24.000 
zł. Ponieważ  jeździ po terenie i są wyrwy i doły, że koło można urwać, a pieniądze leżą.
Wójt – dokładna informacja ile  zawieziono tłucznia  i  na którą drogę była przedstawiona 
radnym na komisji. Te pieniądze które jeszcze zostały wystarczą na takie wyrównanie, aby 
nie wyrzucać tego materiału bezsensownie.
Radny  J.  Konieczny powiedział,  że  chce  usłyszeć  gdzie  było  nawiezione  kruszywo  za 
24.000 zł.
Wójt odpowiedział,  że  dokładnie  na  ten  moment  nie  potrafi  powiedzieć,  ale  poprosi 
p. Lasonia, który ma dokładnie zapisane gdzie i ile zostało nawiezione tłucznia.
Radny J Konieczny – powiedział że to p. Wójt jest gospodarzem i powinien na pamięć znać 
te rzeczy. Radny powiedział że nie chce ilości tylko  żeby p. Wójt powiedział miejsca.
Wójt powiedzia,  iż  tłuczeń  został  zawieziony  m.in.  do  Strzyżewic,  Laski,  Ścichawy, 
Kawalcy.
Radny J. Konieczny powiedział, że w Ścichawie są takie dziury, że można sobie koło urwać.
Wójt powiedział, że na drogę w Ścichawie tłuczeń był zawieziony w czerwcu. Na każdej 
drodze takie dziury pojawiają się od nowa.
Radny J. Dymiński spytał o wysokie sumy przeznaczone na skwerki, gdzie te skwerki będą?.
Wójt – jeden skwerek będzie  za szkołą w Klukach, w Kaszewicach przed kościołem, na 
Osiedlu Leśnym i w Klukach przed Urzędem Gminy i Gminnym Ośrodkiem Kultury.
Radny B. Trzmiel – w planach inwestycyjnych jednorocznych zdejmujemy środki z dróg 
m.in. w Żarze i Podwódce . Te inwestycje według projektu są wykonane, ale powinny być 
jeszcze pobocza. Pobocza powinny być utwardzone przy wszystkich drogach.
Wójt powiedział,  iż  radny ma  rację,  jednak nasi  pracownicy  z  robót  publicznych nie  są 
w stanie sobie poradzić, ale wcześniej czy później musi być to zrobione.
Radny J.  Gawron  powiedział,  że  nie  rozumie  takiej  sytuacji,  Wójt  zdejmuje  pieniądze 
z kruszywa, a od Roździna do Strzyżewic nie przywiózł Wójt nic. Od sklepu w kierunku wsi 
też jest bagno i mokradła, niedługo śnieg zawali i się skończy.
Następna sprawa dotyczy środków ze szkół, dwie sesje wstecz p. Karpińska prosiła  o 500 zł., 
bo nie ma już pieniędzy, no żeby już tak nie być zorientowanym jak wygląda sytuacja, to 
radny powiedział, że tego nie rozumie.
Przewodniczący powiedział  że  w budżecie  są  działy  i  pieniędzy  nie  można  wrzucić  do 
jednego worka.
Skarbnik powiedziała, że jeżeli się zgłosi to można.
Radna  E.  Siewiera –  powiedziała,  że  „nie  rozumie  w  czym  jest  problem,  ponieważ 
przesunięcia budżetowe są co sesja i tak samo są przesunięcia, które robi Pani Skarbnik i takie 
samo prawo ma Zespół. To że były zaplanowane w budżecie wydatki, związane z pewnymi 
odprawami, to było zatwierdzone w budżecie.” 
Radny J. Dymiński – „Można to było zrobić w czerwcu a nie czekać do października”.
Radna E. Siewiera zwróciła się z pytaniem do Wójta, czy było wiadomo w czerwcu, że 
dyrektorzy zostają.
Wójt odpowiedział  że  nie.  Karta  Nauczyciela  daje  nauczycielom  taką   możliwość,  że 
zadeklarują chęć odejścia na emeryturę, natomiast skorzystać z tego absolutnie nie muszą.
Radny J. Konieczny powiedział że jego zdaniem jest to bezprawie.
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Radny  M.  Owsik –  przypomniał  iż  podobna  sytuacja  była  z  p.  Ściubłem,  który  prosił 
o poparcie jako doradcę metodycznego.
Radny K.  Sikora –  powiedział,  iż  mieszane  są  pewne pojęcia,   ponieważ w przypadku 
p. Ściubła była mowa o etacie, a nie o p. Ściuble. To czy ktoś odejdzie czy nie, regulowane to 
jest innymi przepisami i nie należy to do kompetencji Rady.
Wójt powiedział, iż może być w budżecie również inna sytuacja, tzn. nie zabezpiecza się 
żadnych  środków,  a  w  momencie  gdy  np.  4  osoby  zdecydują  się  na  odejście,  z  czego 
wówczas zdejmiemy?
W związku z tym iż dyskusja zaczęła odbiegać od tematu, Przewodniczący  Rady zamknął 
dyskusję w sprawie zmian w budżecie.
Skarbnik zgłosiła, iż jeszcze chciała zabrać głos. 
Radny J. Konieczny powiedział, iż dyskusja musi się wyczerpać .
Przewodniczący Rady powiedział, że każdy miał możliwość zabrania głosu, a nie w kółko to 
samo.
Przewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Dochody – 7.201.143 zł
Wydatki   -    7.307.094 zł.
Za przyjęciem uchwały glosowało -  9 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, przeciw 
głosowało   - 3  radnych .       

Uchwała Nr 29/XXXIII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 13 października 2006r.
w sprawie zmian w budżecie.

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu  
terytorialnego.

Przewodniczący Rady powiedział,  iż były obchody 60-lecia Zrzeszenia Ludowych 
Zespołów  Sportowych  i  wszystkie  samorządy  dofinansowały  zakup  sztandaru  dla  LZS. 
Gmina Kluki proponuje kwotę 400 zł.
Skarbnik B. Olejnik – powiedziała, iż ze względu na to, że tych środków w budżecie w tej 
chwili  nie ma to uchwały takiej  przyjąć nie można. Uchwałę taką można przyjąć dopiero 
wtedy, gdy będą zabezpieczone w budżecie środki.
W związku z  tym projekt  w tej  sprawie  został  odłożony na  kolejną  sesję,  a  p.  Skarbnik 
poproszono o przygotowanie stosownych zmian w budżecie.

Punkt 7     - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak –  wyjaśnił,  iż  w  związku  z  wszczęciem 

postępowania  w sprawie  uchwały   Nr  21/XXX/06  Rady  Gminy  dotyczącej  Regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Kluki  niezbędnie  jest  wycofanie  jej 
z porządku prawnego i podjęcie uchwały od nowa, uwzględniając wskazówki wojewody.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za uchyleniem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 30/XXXIII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 13 października 2006r.
w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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Punkt  8 -  Podjęcie  uchwały  w sprawie  Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na 
terenie Gminy Kluki.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.
Radny M. Owsik zapytał z czego wynikają normy zużycia wody.
Wójt – normy określone są w ustawie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 31/XXXIII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 13 października 2006r.

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 9 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
W tym punkcie nie było żadnych uchwał.

Punkt 10 i 11 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
1. Radny  Cz.  Siewiera zgłosił,  aby  zawieźć  1  samochód  tłucznia  na  drogę  do 

Puszczy.
2. Radny J. Dymiński – powiedział, iż w Osinie jest działka gminna, która obecnie 

jest dzierżawiona. Radny proponuje wycofać tę działkę ze sprzedaży i przeznaczyć 
na boisko. Radny poprosił, aby przy okazji zmiany budżetu o 400 zł na sztandar, 
znaleźć 1000zł na stroje.

Skarbnik powiedziała, iż radny rozmawiał w tej sprawie, zmiana ta mieści się 
w kompetencjach p. Wójta, i po sesji będzie to zrobione bo takie przyrzeczenie było.
3. Przewodniczący  odczytał  pismo  Komendy  Powiatowej  Policji  w  sprawie 

zarezerwowania w przyszłorocznym budżecie kwoty 25 tys. zł na remont budynku 
Posterunku Policji w Klukach.

Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
O godz. 14.20 obrady opuściła radna D. Stankowska.
4. Radny R. Śniady –  spytał o odcinek drogi na Ciszy, który miał być zrobiony 

przez  gminę Szczerców? Radny poprosił  o  nawiezienie  kruszywa na drogę  od 
asfaltu w kierunku p. Trzmiela.

5.  Radny S. Gil – Kruszywo na dziury w drodze do Kawalcy i na Boży Dar.
6. Radny B. Trzmiel – spytał  kiedy będzie wiata przystankowa i  jaka będzie jej 

lokalizacja.
Wójt –  Wiata  jest  zamówiona,  będzie  ustawiona  na  wysokości  Osiedla,  na 

Bełchatów.
7. Radny M. Owsik – Kruszywo w Ścichawie na pętlę, tak jak wykręca autobus.
8. Radny J. Konieczny spytał do kiedy konkretnie będzie nawieziony tłuczeń?

Wójt – powiedział, iż do 9 listopada tłuczeń będzie nawieziony. Wójt zwrócił 
się do radnych i sołtysów z pytaniem, czy któraś z miejscowości jest w stanie sama 
rozplantować kruszywo?
Sołtys  Ciszy  p.  Krawczyk  zgłosiła,  iż  Cisza  jest  gotowa,  w  następnej  kolejności 
pomoc zgłosili sołtysi: Parzna, Kaszewic, Zarzecza, Podwódka, Żelichów, Osina.
Radny J. Konieczny  zgłosił, aby wcześniej był powiadomiony (tydzień), to jest w 
stanie pomoc zorganizować, będzie wtedy rozmawiał z ludźmi.
9. Radny B. Trzmiel – zgłosił, iż potrzebne jest oświetlenie uliczne w okolicach p. 

Kuśmierka w Podwódce.
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Wójt odpowiedział,  iż  w  propozycji  do  budżetu  na  rok  przyszły  ujęta  do 
realizacji jest cała droga wraz z oświetleniem. Te odcinki, które w perspektywie będą 
całe  zabudowane,  proponuje,  aby  potraktować  kompleksowo,  a  nie  dowieszać  po 
jednej lampie.
10. Radny J. Gawron – Kruszywo od sklepu do wsi, bo jest bagno oraz samochód od 

Roździna do Strzyżewic, bo na odcinku w lesie jest piekło i do śmietniska za górą.
11. Sołtys  Imielni  –  J.  Stanisławska  –  spytała  kiedy  będzie  oświetlenie  uliczne 

w Imielni, bo miało być.
Wójt odpowiedział, iż lampy są zakupione, sterownik założony, czekamy tylko na  
akceptację Zakładu Energetycznego.
12.  Sołtys  Ciszy  spytała,  czy  droga,  która  była  robiona  w  Imielni  mogłaby  być  
przedłużona jeszcze kawałkiem w kierunku Ciszy?
Wójt tylko można wyrównać dziury.
13. Sołtys z Trząsu – zgłosił, aby dosypać kruszywa do Trząsu –Kąta i na Kawalce.
14. Radny J. Dymiński – przypomniał Wójtowi o rurach w Osinie.
15. Sołtys Parzna J. Włodarczyk – zgłosił, aby zamontować trzy lampy oświetlenia 
ulicznego w „jego dzielnicy”.

Więcej pytań i życzeń nie było

Punkt 12     - Zakończenie obrad.

O  godzinie  14:30  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie 
i zakończył obrady.

…………………………………
Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady
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